
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 
angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 
Dátum: 7.12.2022, 14.00 hod 

Miesto: NÚSCH, a.s. Bratislava, Pod Krásnou hôrkou 1 

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH. – prezident SAS 

členovia výboru: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Katarína 
Dostálová, PhD. MPH, MUDr. Andrej Džupina, PhD., MBA., MUDr. Miroslav Širila, MUDr. Ivar Vacula, 
PhD.,  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD., MUDr. Iveta Kopalová  

ospravedlnili sa: MUDr. Štefan Pataky, MUDr. Dáša Kmecová, PhD, 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD. 

 

Program:   

Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru a následne jeho 
schválenie. 

Body programu:  

1. Otvorenie 
2. Plán podujatí s účasťou SAA v r 2023 
3. Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 
4. ESVM Academy 2023 
5. Miesto konania kongresov SAS 
6. Zastúpenie SAS v štruktúrach medzinárodných angiologických spoločností 
7. Rôzne 

K bodu programu č.2: Plán podujatí s účasťou SAS v r. 2023 

Prezident SAS prezentoval plán podujatí. Informoval o zmene konania kongresu ESVM – miesto 
konania Miláno, Taliansko, v termíne 12.-14.10.2023 a pôjde o stabilné miesto konania kongresov 
ESVM. V Bratislave sa v termíne 15.-17.6.2023 uskutoční prvý ročník ESVM Academy pre mladých 
lekárov z európskych krajín v príprave v angiológii.  Doc. Čelovská potvrdila organizáciu Angiologického 
dňa LFUK (17.5.2023). Nie je upresnený termín ani program Č-S sympózia.   

 



K bodu programu č.3:  Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR  

1) Prezident SAS informoval o pripravovanej novele výnosu MZ SR, ktorá obsahuje Minimálny 
štandard pre špecializačný študijný program v špec.odbore Angiológia a Minimálny štandard 
pre certifikačný študijný program v certifikovanej pracovnej činnosti Intervenčná angiológia. 
Prezentovaná bola písomná reakcia na pripomienku zo strany Slovenskej rádiologickej 
spoločnosti od výboru S.A.S. a hlavného odborníka pre angiológiu. Čaká sa na výsledok 
pripomienkového konania.  
 

2) Štandardné dg a th postupy: prezident SAS informoval o súčasnom stave prác na ŠDTP - 
zverejnených (7) a neukončených (4) postupov. Neukončené postupy sú v štádiu 
pripomienkovania alebo ešte neboli odovzdané. Zároveň informoval o nových termínoch pre 
zaslanie zatiaľ neukončených postupov (3/23, 9/23) a termínoch zasadnutia komisie MZSR pre 
ŠDTP (5/23, 10/23). MZSR bude nápomocné pri spracovávaní ďalších ŠDTP. Prebehla diskusia 
s jednoznačnou zhodou v potrebe dokončenia ešte neschválených postupov.  Stúpa dôležitosť 
ŠDTP, napr. i pri rokovaní s poisťovňami o preplácaní výkonov.  Dr. Vacula vyzval na 
dokončenie do marca 2023 a nečakať na posledný termín.  
 

3) Odborná pracovná skupina  C pre KV systém (zástupca SAS Dr.Vacula): informoval o práci tejto 
PS. Od posledného zasadnutie výboru SAS prebehlo jednanie o hypolipidemiku inclisiran, ktorý 
však v preskripčných obmedzeniach nebol schválený pre predpisovanie angiológmi.  

K bodu programu č.4:  ESVM Academy 2023 

Prezident SAS prezentoval WEB stránku ESVM Academy – pochválil za jej výbornú kvalitu sekretárku 
SAS p.Nemcovú. Plánovaný počet účastníkov cca 25, vrátane mladých kolegov zo Slovenska, pričom 
malo by ísť o lekárov do 35 rokov v špecializačnej príprave v odbore angiológia, resp. s odborným 
zameraním na cievne ochorenia. Miesto konania Hotel Devín. Program je v procese prípravy v rámci 
ESVM a participovať budú zahraniční lektori.  

K bodu programu č.5:  Miesto konania kongresov SAS 

Prezident SAS informoval o procese výberu miesta konania kongresu(ov) SAS z dôvodu nedostatku 
ubytovacích kapacít a zvyšovania ceny v hoteli Partizán. Na minulom zasadnutí výboru boli ako jedna 
z alternatív spomenuté Piešťany, ale tie nespĺňajú z hľadiska kapacít a prednáškových sál požadované 
kritéria. Ako jediná alternatíva zatiaľ prichádza do úvahy Hotel Patria na Štrbskom Plese- finančne 
výhodnejší a väčšia ubytovacia kapacita, vhodné sú aj prednáškové sály. Problematické je, že kongres 
by sa mal konať v dňoch streda až piatok.  Sekretárka SAS informovala, že odhadovaná úspora by bola 
cca 15 tis EURO. V diskusii preberané výhody (ubytovacia kapacita miesta konania, atraktivita lokality), 
ako aj nevýhody (termín konania, málo miesta pre vystavovateľov, pokles kvality ubytovania) zmeny 
miesta konania. Dr.Vacula navrhol, aby sa o mieste konania rozhodlo do nasledujúceho zasadnutia 
výboru SAS, aby sa kongres SAS 2024 event. mohol konať na novom mieste.  

K bodu programu č.6:  Zastúpenie SAS v štruktúrach medzinárodných angiologických spoločností: 

Prezident SAS ukázal prehľad v zastúpení SAS v medzinárodných štruktúrach.  

• UIP (Int Union of Phlebology), zástupcom za SR je Dr. Šumaj. Potrebné je ešte zaplatiť členské. 
Je umožnený prístup do časopisu Phlebology. 

• ESVM (European Society of Vascular Medicine), medzinárodná odborná spoločnosť 
združujúca národné angiologické spoločnosti v Európe. Novou prezidentkou je prof. 



L.Mazzolai, gen.sekretárom Doc. Maďarič. Nová prezidentka má výborné kontakty v rámci EU 
i USA. Je snaha o zlepšenie spolupráce s UEMS, aktualizujú sa pracovné skupiny, pokračovanie 
prác na tvorbe odborných odporúčaných postupoch. Zmena modelu kongresov na jedno 
stabilné miesto – Miláno, od roku 2023.   

• UEMS (European Union of Medical Specialists) – Division of Angiology. Stavovská organizácia. 
Novým prezidentom je prof. D. Olinic, člen výboru ESVM. Zástupca za SK – Doc.Čelovská.   Doc. 
Čelovská informovala o on-line zasadnutí výboru UEMS. Prof. Olinic je aktívnejší, má snahu 
o spoluprácu s odbornými EU spoločnosťami, vrátane ESVM (vytvorenie prac skupiny pre 
spoluprácu s inými spoločnosťami). Preberal sa EU diplom – snaha o štandardizáciu 
vzdelávania v rámci krajín EU – aby došlo k zjednoteniu obsahu vzdelávania v odbore 
Angiológia, aby EU diplom bol akceptovaný v ostatných krajinách EU a zároveň sa rokuje 
o akceptácii tohto diplomu i v USA. Ďalšou iniciatívou UEMS je vytvorenie tréningových centier 
intervenčnej angiológie (arteriálnych i venóznych) v krajinách EU. Doc. Maďarič informoval, že 
postup SAS bude jednotný s inými členskými krajinami ESVM. Hlavne ide o to, aby to bola 
aktivita UEMS a nie „agenda“ VAS. Ak pôjde o aktivitu UEMS, tak bude pozitívne podporená zo 
strany SAS. Doc. Maďarič bude kontaktnou osobou za SK pre rokovania s UEMS v otázke 
tréningových centier intervenčnej angiológie. Doc.Čelovská potvrdila, že práca UEMS je úzko 
prepojená s VAS, zasadnutia UEMS bývajú súčasťou kongresov VAS a zároveň zástupcovia 
v UEMS a VAS bývajú často i zástupcami v ESVM. Zároveň Doc. Čelovská informovala, že mala 
vyzvanú prednášku na konferencii VAS. Ďalej informovala, že v štruktúrach VAS je aj prof. 
Štvrtinová (členka „advisory boardu“) a teda možno VAS eviduje SAS ako spolupracujúcu 
spoločnosť. Na to reagoval Doc.Maďarič, že hlasovaním výboru SAS sa rozhodlo, že SAS nebude 
mať zástupcu pri VAS, aby sa netrieštili sily a angiológiu v Európe zastupovala odborná 
spoločnosť (ESVM) a nie „independent foundation“ (VAS). Teda prof. Štvrtinová je tam ako 
odborník a nie ako zástupca SAS. V diskusii bola zhoda, že UEMS je dôležitá organizácia a je 
potrebné pracovať na zlepšení spolupráce.  

• IUA (International Uninon of Angiology). Zástupca za SR je Dr. Vacula. Informoval o zasadnutí 
zástupcov (web stretnutie). Plánuje sa IUA kurz 16.-18.7.23 v Prahe a kongres IUA v Porte 
6/2024. Prezentoval svoj názor, že dôležitejšia pre SAS by mala byť spolupráca s ESVM. IUA je 
združením odborných vaskulárnych spoločností (vrátane ESVM) z rôznych odborov v rámci 
cievnej medicíny.  

Doc. Maďarič na záver tohto bodu zhrnul, že cieľom by malo byť, aby sa v Európe Angiológia stala 
špecializáciou typu „A“. Snahy jednotlivých spoločností neboli úspešné, preto by bola 
najvhodnejšia jednotná (spoločná) snaha – zjednotenie spoločností vaskulárnej medicíny (silnejšie 
slovo v jednaniach).  

K bodu programu č.7:  Rôzne  

1) Dr. Dostálová prezentovala návrh bloku na budúci kongres SAS – „Patologické javy na dolných 
končatinách“ formou moderovanej diskusie. V predsedníctve by boli Dr.Dostálová a Dr. 
Kopalová. Predbežne prezentácie od Dr.Celecová (Chronický masívny edém s venóznymi 
ulceráciami), Dr.Palečková (Ulcerácie pri reumatoidnej artritíde), Dr.Tobákoš (vaskulitída). 
Definitívne sa upresní na budúcom zasadnutí výboru SAS. 

2) Sekretárka SAS prezentovala finančné zhodnotenie XXX. kongresu SAS. Príjmy 182 tis Eur. 
Výdavky 162 tis Eur. Zisk bol 20 tis Eur.  

3) Dr. Vacula navrhol odmenu pre sekretárku SAS za významný podiel na úspešnej organizácii 
XXX.kongresu, vo výške 2 tis Eur. Hlasovaním členov výboru bola odmena schválená (za 7,proti 
0, zdržal sa 0).  

4) Revízne pravidlá VšZP. Dr.Džupina informoval, že VšZP bude dodržiavať doterajší spôsob 
hradenia dispenzárnej starostlivosti. Plánované zmeny, ktoré by zhoršili hradenie 



ambulantných angio výkonov  neboli zrealizované – vďaka pripomienkam odbornej spoločnosti 
i aktivite asociácie odborných lekárov - ambulantných špecialistov (Zdravita) 

5) Finančné odmeny a granty pre podporu mladých/aktívnych angiológov. Doc. Maďarič navrhol 
vytvoriť model, ktorým by SAS finančne podporovala mladých lekárov, ktorí by chceli pracovať 
v odbore angiológia, podporovať aktívnych angiológov (výskum, publikácie). Dr.Vacula a Dr. 
Širila do budúceho zasadnutia výboru pripravia návrh podpory. Doc. Čelovská navrhla napr. 
súťaž o najlepšiu kazuistiku na Škole mladých angiológov.  

6) Ocenenie sestry za významný prínos v rozvoji ošetrovateľstva v angiológii. Doc Maďarič navrhol 
do budúcna naplánovať i oceňovanie sestier pracujúcich v angiológii. Doc. Čelovská ako jednu 
možnosť navrhla ocenenie sestry za najlepšiu prednášku v sekcii sestier na kongrese SAS. 
Dr.Dostálová na danú tému navrhla zlepšiť spoluprácu so spoločnosťou sestier (komorou 
sestier) s cieľom zvýšiť účasť sestier na kongrese SAS a pozitívne prezentovať SAS v očiach 
sestier. Navrhla kontaktovať predstaviteľov spoločnosti/komory zastupujúcej zdr sestry 
a pozvať ich na sekciu sestier na kongrese SAS. Dr. Vacula by skôr uprednostnil priamy kontakt 
na sestry pracujúce v angiologii, pretože v skutočnosti je málo pracujúcich sestier aktívnych vo 
vedení komory/spoločnosti. Po diskusii a hlasovaní (zo 7 členov výboru bolo 6 za) výbor SAS 
poveril Dr.Dostálovú, aby sa skontaktovala s vedením spoločnosti sestier a pozvala ich 
zástupcu do vedenia sesterskej sekcie na kongrese SAS. Dr. Dostálová na najbližšom zasadnutí 
výboru oznámi výsledok komunikácie.  

7) Dr.Ambrózy a Dr.Širila informovali o stretnutí zo zástupcami MZSR a Slovenskej 
diabetologickej spoločnosti, na ktorej sa zúčastnili i zástupcovia českej DIA spoločnosti. 
Pozitívne hodnotili aktívnu snahu zo strany SK diabetologickej spoločnosti na zlepšenie 
starostlivosti o pacientov s diabetickou nohou. Výsledkom by mali byť v dlhodobom horizonte 
komplexné multidisciplinárne centrá starostlivosti o DIA nohu. Iniciálne by angiológovia mohli 
pomôcť včasnou diagnostikou ischémie a rýchlou revaskularizáciou v indikovaných prípadoch. 
Dr. Vacula na toto podotkol, že rýchla dg a th by mala fungovať už teraz. Jeho predstava je, že 
by mal existovať zoznam širokej siete angio ambulancii v SR, kde by boli pacienti diabetici s 
(ischemickým) defektom rýchlo diagnostikovaní a odoslaní na revaskularizáciu. Ďalšou 
úrovňou by boli angio ambulancie (užšia sieť), ktoré by poskytovali starostlivosť o rany 
diabetikov. Dodal, že druhá úroveň starostlivosti je náročná, vyžadovala by veľa práce s nízkym 
fin. ohodnotením. Dr. Širila zdôraznil, že v prvom kroku by malo ísť o vytvorenie zoznamu angio 
ambulancii poskytujúcich rýchlu dg ischémie DK, pričom tieto ambulancie by boli previazané 
na centrá poskytujúce revaskularizáciu. V druhom kroku by mohli vzniknúť centrá poskytujúce 
vyššiu úroveň starostlivosti (so zabezpečením lepšieho preplácania výkonov). Dr.Džupina 
podotkol, že v koncepcii odboru Angiológia sú aj stacionáre a tam je priestor na starostlivosť 
o DIA nohu.  Dr.Vacula navrhol, aby Dr.Širila vytvoril návrh listu pre angiológov na SK, že výbor 
SAS bol oslovený DIA spoločnosťou a že sa plánuje vytvoriť zoznam angio ambulancii, ktoré by 
poskytovali promptnú dg ischémie a vedeli zabezpečiť skoré odoslanie pacientov do 
revaskularizačného centra. Prípadne by mohli byť oslovení krajskí angiológovia a tí by 
kontaktovali angiológov vo svojom kraji. Po diskusii bol Dr.Širila určený, že vytvorí návrh listu 
pre DIA spoločnosť, akým spôsobom SAS (angiológovia na SK) pomôžu v starostlivosti o DIA 
rany.  

8) Dr.Džupina informoval o žiadosti firmy Aspen, aby výbor SAS a hlavný odborník MZSR pre 
angiológiu vytvorili podporné stanovisko pre kategorizačnú komisiu MZSR k zabezpečeniu 
dostupnosti LMWH v SR ako esenciálnych liekov. Prebehlo hlasovanie členov výboru o tejto 
téme a výbor jednohlasne súhlasil s vytvorením podporného stanoviska (zo 7 členov výboru 
bolo 7 za). 

9) Doc.Maďarič zhrnul končiaci sa rok, poďakoval členom výboru za aktívnu prácu, pozitívne 
hodnotil stúpajúci počet angiológov na Slovensku a postavenie angiológie. 

10) Dr.Dostálová navrhla, aby na plenárnej schôdzi členov SAS (na kongrese SAS) boli 
predstavovaní noví angiológia (po špecializačnej skúške). Na to Dr.Kopalová navrhla, aby sa 
zmenil termín konania plenárnej schôdze s cieľom zvýšenia účasti členov. Tento návrh to bol 



aj v minulosti, ale protiargumentom je následná nízka účasť na niektorom odbornom bloku, 
ktorý by bol posunutý do tohto skorého termínu. Na budúcom zasadnutí výboru sa táto téma 
bude ďalej diskutovať.    

Zoznam hlasovaní: 

1) Odmena pre sekretárku S.A.S. SLS vo výške 2000, Eur (zo 7 členov výboru 7 za)

2) Poverenie Dr.Dostálovej na kontaktovanie vedenia spoločnosti sestier a pozvanie ich zástupcu do
vedenia sekcie sestier na kongrese SAS (6 za)

3) Súhlas s vytvorením podporného stanoviska výboru SAS a hl.odborníka MZSR pre angiológiu
k zabezpečeniu dostupnosti LMWH v SR ako esenciálnych liekov (zo 7 členov výboru bolo 7 za)

Termín najbližšieho zasadnutia výboru a dozornej rady S.A.S. SLS: 15.2.2023 o 14. hod, seminárna 
miestnosť NÚSCH, a.s., -1.poschodie. 

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS   vedecký sekretár S.A.S. SLS 

Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.           MUDr. E. Bojdová  

    viceprezident S.A.S. SLS predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Bratislava 7.12.2022 Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


